
ПРОТОКОЛ № 7 

засідання Громадської ради при 

Міністерстві освіти і науки України 

 

м. Київ                     17 грудня 2018 р. 

 

Присутні: 

Члени Громадської ради – 22 осіб. 

 

Порядок денний 

 

1. Про проект наказу МОН "Про затвердження Положення про сертифікацію 

педагогічних працівників" 

Доповідач: Склярова Галина 

2. Про проект наказу "Про внесення змін до Положення про індивідуальну 

форму навчання в загальноосвітніх навчальних закладах" 

Доповідач: Склярова Галина 

3. Про звернення до Міністерства освіти і науки щодо оплати праці 

педагогічних працівників закладів загальної середньої освіти 

Доповідач: Дем’янчук Андрій 

4. Про ситуацію, що склалася у Розквітській школі Березанського району 

Одеської області 

Доповідач: Панченко Микола 

5. Про законопроект щодо внесення змін до ЗУ "Про вищу освіту" 

Доповідач: Скиба Микола 

6. Про ситуацію, що склалася в Таврійському національному університеті 

імені В. І. Вернадського  

Доповідач: Корецький Микола 

7. Про пропозиції щодо реформування та вдосконалення роботи НАНУ 

Доповідач: Лаптєв Ілля 



8. Про спільні пропозиції молодих вчених до бюджетного запиту НАНУ на 

2019-2021 роки 

Доповідач: Лаптєв Ілля 

9. Про відповідь на звернення ГО «Справа життя» 

Доповідач: Усатенко Галина 

10. Про виключення з числа членів Громадської ради при МОН Рощук Марії 

Доповідач: Андрєєв Микита 

11. Про введення до складу Громадської ради про МОН нового члена 

Доповідач: Андрєєв Микита 

12. При призначення на посаду першого заступника Голови ГР при МОН 

Доповідач: Андрєєв Микита 

13. Різне  

Про затвердження порядку денного  

Слухали: 

          Андрєєва Микиту Андрійовича, який озвучив порядок денний та 

запропонував проголосувати за його затвердження.  

Голосування: 

«за» - 21, «проти» - 0, «утримались» - 0, «не голосували» - 1. 

Рішення: 

Затвердити порядок денний. 

 

1. Про проект наказу МОН "Про затвердження Положення про 

сертифікацію педагогічних працівників" 

Слухали: 

         Андрєєв Микита Андрійович зазначив, що замість Склярової Галини 

Миколаївни, яка не змогла бути присутньою, це питання буде висвітлене 

заступником голови комітету з дошкільної, загальної середньої та 

позашкільної освіти Дем`янчуком Андрієм Яремовичем.  



Дем`янчук Андрій Яремович зазначив ключові положення проекту 

наказу Міністерства освіти і науки України "Про затвердження Положення 

про сертифікацію педагогічних працівників" та запропонував членам 

Громадської ради підтримати рішення комітету – зняти з громадського 

обговорення проект наказу МОН "Про затвердження Положення про 

сертифікацію педагогічних працівників" та винести на доопрацювання з 

членами Громадської ради при Міністерстві освіти і науки України. 

Скиба Микола Володимирович додав, що повністю підтримує позицію 

колеги та зазначив, що цим наказом Міністерство освіти і науки України 

повертається до старої концепції про інспекції, а урок перетворюється у 

виставу.  

Топол Вікторія Володимирівна додала, що необхідно запроваджувати 

методики, які б сприяли та допомагали учням в навчанні, а не навпаки. Також 

зазначила, що якщо лише раз для відео використати методику, але не 

застосовувати її щодня, то діти не зможуть ефективно це сприймати, більше 

того – винести щось для себе.  

Демідовський Артем Вікторович додав, що вчитель, який проводить 

урок та пропонує свою методику викладання не може об’єктивно оцінити 

свою роботу, більше того, щоб якісно зняти відео треба замовляти послуги 

професійних телерадіокомпаній, що є зайвою витратою бюджетних коштів.  

Андрєєв Микита Андрійович запропонував Дем`янчуку Андрію 

Яремовичу, Скибі Миколі Володимировичу та Скляровій Галині Миколаївні 

підготувати проект рішення з обґрунтованими умовами зняття з розгляду 

проекту наказу Міністерства освіти і науки України "Про затвердження 

Положення про сертифікацію педагогічних працівників". 

Андрєєв Микита Андрійович запропонував проголосувати за зняття з 

громадського обговорення проект наказу МОН "Про затвердження 

Положення про сертифікацію педагогічних працівників" та винести на 

доопрацювання з членами Громадської ради при МОН.  

 



Голосування:  

«за» - 21, «проти» - 0, «утримались» - 0, «не голосували» - 1. 

Рішення: 

Рекомендувати зняти з громадського обговорення проект наказу МОН 

"Про затвердження Положення про сертифікацію педагогічних працівників" 

та доопрацювати разом з членами Громадської ради при МОН.  

 

2. Про проект наказу "Про внесення змін до Положення про 

індивідуальну форму навчання в загальноосвітніх навчальних закладах" 

Дем`янчук Андрій Яремович зазначив ключові положення проекту наказу 

Міністерства освіти і науки України "Про внесення змін до Положення про 

індивідуальну форму навчання в загальноосвітніх навчальних закладах"та 

запропонував членам Громадської ради підтримати його і комітет, який він 

представляє.  

Скиба Микола Володимирович додав свої пропозиції щодо проекту 

наказу "Про внесення змін до Положення про індивідуальну форму навчання 

в загальноосвітніх навчальних закладах". 

Колобов Андрій Андрійович додав свої зауваження та пропозиції щодо 

проекту наказу "Про внесення змін до Положення про індивідуальну форму 

навчання в загальноосвітніх навчальних закладах". 

Андрєєв Микита Андрійович зазначив, що вважає поганою практикою 

підтримку проектів рішень, матеріали щодо яких не були заздалегідь 

підготовлені і розіслані членам Громадської ради при МОН, відтак не може 

підтримати зазначене рішення. 

Андрєєв Микита Андрійович виніс на голосування проект наказу "Про 

внесення змін до Положення про індивідуальну форму навчання в 

загальноосвітніх навчальних закладах" з доповненнями та пропозиціями 

членів Громадської ради при Міністерстві освіти і науки України. 

Голосування:  



«за» - 10, «проти» - 11, «утримались» - 0, «не голосували» - 1. 

Рішення не прийнято. 

 

3. Про звернення до Міністерства освіти і науки щодо оплати праці 

педагогічних працівників закладів загальної середньої освіти 

Дем`янчук Андрій Яремович, заступник голови комітету з дошкільної, 

загальної середньої та позашкільної освіти, зазначив, що з метою 

унеможливлення протиправного втручання керівників закладів освіти в 

питання надбавок до заробітної плати працівникам відповідних закладів. Це 

питання має врегулювати Міністерство освіти і науки України. Зокрема, 

ініціювати внесення змін до постанови Кабінету Міністрів України з 

пропозицією затвердити надбавку до заробітної плати в розмірі не 5-30% 

(тобто опціонно), як зазначено в Постанові, а чітко 30%.  

Андрєєв Микита Андрійович виніс на голосування пропозицію щодо 

звернення до Міністерства освіти і науки щодо оплати праці педагогічних 

працівників закладів загальної середньої освіти. 

Голосування:  

«за» - 16, «проти» - 5, «утримались» - 0, «не голосували» - 1. 

Рішення: 

Звернутися до Міністерства освіти і науки з пропозицією врегулювати 

питання щодо надбавок для педагогічних працівників закладів загальної 

середньої освіти та встановити їх на рівні 30%. 

 

4. Про ситуацію, що склалася у Розквітській школі Березанського 

району Одеської області 

Доповідач: Панченко Микола Миколайович  

 



Панченко Микола Миколайович доповів про конфлікт, який стався у 

Розквітській школі між керівництвом місцевої школи та багатодітною 

жінкою, яка захищає право своїх дітей не вивчати російську мову. Не 

дивлячись на те, що російська мова як предмет була переведена до категорії 

факультативів, за словами жінки, директор школи продовжує чинити на неї 

психологічний тиск. 

Андрєєв Микита Андрійович запропонував для отримання більшої 

інформації звернутися із запитами до відповідних органів, які вважатиме за 

потрібне ініціатор проекту рішення. 

Панченко Микола Миколайович запропонував звернутися до 

Міністерства освіти і науки України та Державної служби якості освіти. 

Андрєєв Микита Андрійович наголосив, що проекти листів готують 

ініціатори рішення та виніс на голосування питання щодо звернення до 

зазначених установ з приводу цього питання. 

Голосування:  

«за» - 21, «проти» - 0, «утримались» - 0, «не голосували» - 1. 

Рішення: 

Звернутися до Міністерства освіти і науки та Державної служби якості 

освіти з приводу надання роз’яснень та проведення перевірки щодо 

зазначеної ситуації. 

 

5. Про законопроект щодо внесення змін до ЗУ "Про вищу освіту" 

Доповідач: Скиба Микола Володимирович  

Скиба Микола Володимирович доповів, що в розділі «Громадське 

обговорення» сайту Міністерства освіти і науки розміщено відповідних 

законопроект. Оскільки він є більше технічним та фактично приводить ЗУ 

«Про вищу освіту» у відповідність до нещодавно прийнятого ЗУ «Про 

освіту», то є пропозиція його підтримати в цілому. 

Андрєєв Микита Андрійович зазначив, що хоч у законопроекті і є 



спірні питання, але в цілому він є необхідним та в більшості норм більше 

технічний та пропонує його підтримати. Виніс на голосування 

запропонований проект рішення. 

Голосування: 

«за» - 21, «проти» - 0, «утримались» - 0, «не голосували» - 1. 

Рішення: 

Підтримати в цілому законопроект щодо внесення змін до ЗУ "Про 

вищу освіту", який розміщений на сайті Міністерства освіти і науки України. 

 

6. Про ситуацію, що склалася в Таврійському національному 

університеті імені В. І. Вернадського  

Доповідач: Корецький Микола Христофорович 

Корецький Микола Христофорович розповів членам Громадської ради 

при Міністерстві освіти і науки України про Казаріна Володимира  

Павловича -  ректора Таврійського національного університету імені В. І. 

Вернадського. Зокрема, Корецький Микола Христофорович зазначив про 

проросійські погляди Казаріна Володимира Павловича, продемонструвавши 

виписку з пенсійного фонду Російської Федерації, де вказано, що пан Казарін 

отримує пенсію в Російській Федерації. Також Казарін є громадянином 

Російською Федерації, що підтверджує його паспорт громадянина Російської 

Федерації.  Корецький Микола Христофорович надав виписку про членство 

Казаріна в організації «Всемирний русский народный собор”.  

Корецький Микола Христофорович запропонував проект рішення, що 

полягає в тому, що Громадська рада при Міністерстві освіти і науки України 

порушує клопотання  перед керівництвом Міністерства освіти і науки 

України про винесення на найближче засідання Колегії Міністерства освіти і 

науки України питання про відповідність займаній посаді виконуючого 

обов`язки ректора Таврійського національного університету імені В. І. 

Вернадського Казаріна Володимира Павловича та проведення відповідного 



службового розслідування щодо його незаконної діяльності та порушення 

діючого законодавства.   

 

(Поєдинок Ольга Романівна приєдналася до засідання Громадської ради при 

МОН) 

 

Демідовський Артем Вікторович уточнив в Корецького Миколи 

Христофоровича, коли саме був закритий Таврійський національний 

університет імені Вернадського в Криму. 

Корецький Микола Христофорович відповів, що в 2014 році в 

Автономній Республіці Крим. 

Андрєєв Микита Андрійович зазначив, що для прийняття рішення 

необхідно 12 голосів. 

Панченко Микола Миколайович зазначив, що він перевірив надання 

пенсії Казаріну Володимиру Павловичу в Російській Федерації. 

Андрєєв Микита Андрійович додав, що він дуже скептично ставиться 

до таких заяв, але, перевіривши усю надану Корецьким Миколою 

Христофоровичем інформацію, побачив, що ці дані є скоріше достовірними.  

Усатенко Галина Олегівна уточнила, для чого Корецький Микола 

Христофорович додав інформацію про сирійського студента, якого було 

зараховано на навчанні в Таврійський національний університет.  

Корецький Микола Христофорович відповів, що це було здійснено 

незаконно, тому він висвітлив цю інформацію.  

Усик Віра Іванівна додала, що в тексті звернення є певні помилки, які 

слід виправити.  

Корецький Микола Христофорович прийняв пропозицію виправити 

текст. 



           Андрєєв Микита Андрійович виніс на голосування проект рішення,  

який був запропонований Корецьким Миколою Христофоровичем з правками 

озвученими під звукозапис. 

Голосування:  

«за» - 18, «проти» - 4, «утримались» - 0. 

Рішення: 

Громадська рада при Міністерстві освіти і науки України порушує 

клопотання перед керівництвом Міністерства освіти і науки України про 

винесення на найближче засідання Колегії Міністерства освіти і науки 

України питання про відповідність займаній посаді виконуючого обов`язки 

ректора Таврійського національного університету імені В. І. Вернадського 

Казаріна Володимира Павловича та проведення відповідного службового 

розслідування щодо його можливо незаконної діяльності та можливого 

порушення чинного законодавства.   

 

           7. Про пропозиції щодо реформування та вдосконалення роботи НАНУ. 

Доповідач: Лаптєв Ілля 

        Андрєєв Микита Андрійович зазначив, що Лаптєв Ілля Олександрович є 

відсутнім на засіданні. 

        Сісецька Вікторія Ігорівна за дорученням Лаптєва Іллі Олександровича   

прочитала пропозиції, розроблені молодими вченими, щодо реформування та 

вдосконалення роботи Національної академії наук України та відповіла на 

питання членам Громадської ради при МОН. 

Поєдинок Ольга Романівна зазначила, що з деякими пунктами пропозицій 

вона повністю погоджується, а щодо деяких проти,   обґрунтувавши, які саме 

питання вона вважає недоцільними з точки зору міжнародного права, та 

запропонувала винести на голосування кожну пропозицію окремо. 

Колобов Андрій Андрійович підтримав таку пропозицію, але не погодився із 



зауваженнями Поєдинок Ольги Романівни. 

Поєдинок Ольга Романівна обґрунтувала свою думку стосовно молодих 

вчених в Україні. 

Демідовський Артем Вікторович додав про міжнародні аспекти цього 

питання.  

Андрєєв Микита Андрійович запитав у Сісецької Вікторії Ігорівни, чи 

приймає вона такі поправки, щоб голосувати за кожний пункт окремо. 

Сісецька Вікторія Ігорівна відповіла, що вважає за доцільне голосувати за 

увесь пакет пропозицій, а не за кожну пропозицію окремо.  

Андрєєв Микита Андрійович виніс на голосування прийняття пропозицій 

щодо реформування та вдосконалення роботи НАН України, розроблені 

молодими вченими, врахувати поправки членів Громадської ради при МОН, 

озвучені під звукозапис, та передати їх в НАН України. 

Голосування:  

«за» - 14, «проти» - 8, «утримались» - 0. 

Рішення: 

Прийняти пропозиції щодо реформування та вдосконалення роботи НАН 

України, розроблені молодими вченими, та передати їх в НАН України. 

 

        8. Про спільні пропозиції молодих вчених до бюджетного запиту НАНУ 

на 2019-2021 роки. 

Доповідач: Лаптєв Ілля 

        Сісецька Вікторія Ігорівна за дорученням Лаптєва Іллі Олександровича 

прочитала пропозиції, розроблені молодими вченими, до бюджетного запиту 

Національної академії наук України.  

        Усик Віра Іванівна зауважила, що такого терміну як «реальний індекс» 

немає в економіці і це некореткно буде голосувати за проект в такій редакції.  

        Андрєєв Микита Андрійович запропонував Сісецькій Вікторії Ігорівні 

внести правки. 



        Сісецька Вікторія Ігорівна погодила з правками та внесла їх. 

        Члени Громадської ради дали ще декілька питань стосовно даних 

пропозицій, проте Сісецька Вікторія Ігорівна не змогла дати на них відповідь, 

оскільки не є автором даної пропозиції. 

        Андрєєв Микита Андрійович запропонував винести на голосування, 

враховуючи озвучені правки, прийняття пропозиції молодих вчених до 

бюджетного запиту НАН України на 2019-2021 роки та передати цю 

інформацію НАН України. 

Голосування:  

«за» - 13, «проти» - 9, «утримались» - 0. 

Рішення: 

        Прийняти пропозиції молодих вчених до бюджетного запиту НАН 

України на 2019-2021 роки та передати цю інформацію НАН України, 

враховуючи правки членів Громадської ради при МОН. 

 

        9. Про відповідь на звернення ГО «Справа життя». 

        Андрєєв Микита Андрійович зазначив, що доручив розгляд цього 

питання Усатенко Галині Олегівні.  

        Усатенко Галина Олегівна зазначила, що вивчила звернення Громадської 

організації «Справа життя» і вважає, що в листі-зверненні недостатньо 

інформації, щоб можна було прийняти рішення чи надати рекомендації від 

Громадської ради при МОН. Тому пропонує членам Громадської Ради при 

МОН колегіально проголосувати, щоб звернутися до ГО «Справа життя» з 

запитом на надання інформації про положення колегіального органу. 

Андрєєв Микита Андрійович виніс на голосування питання щодо звернення 

до ГО «Справа життя» щодо надання інформації про положення 

колегіального органу,  а Усатенко Галині Олегівні підготувати таке звернення. 

Голосування:  



«за» - 22, «проти» - 0, «утримались» - 0. 

Рішення: 

        Звернутися до ГО «Справа життя» щодо надання інформації про 

положення колегіального органу.  

        10. Про виключення з числа членів Громадської ради при МОН Рощук 

Марію 

        Андрєєв Микита Андрійович зазначив, що Рощук Марія Василівна 

пройшла конкурсний відбір і зараз працює в Державній службі якості освіти. 

Оскільки вона є державним службовцем, то не може, згідно з положенням 

про Громадську раду при МОН, бути членом Громадської ради при МОН. 

Тому згідно з заявою та положенням виносить на голосування виключити 

Рощук Марія Василівну зі складу Громадської ради при МОН. 

Голосування:  

«за» - 22, «проти» - 0, «утримались» - 0. 

Рішення: 

        Виключити Рощук Марія Василівну з складу Громадської ради при 

МОН. 

 

        11. Про введення до складу Громадської ради про МОН нового члена. 

Андрєєв Микита Андрійович зазначив, що звільнилося місце в Громадській 

раді при МОН, тому, згідно з положенням, в склад Громадської ради при 

МОН має увійти наступний за рейтинговим списком кандидат. Наступним в 

списку, згідно з протоколом лічильної комісії установчого засідання 

Громадської ради при МОН, є Терепищий Сергій Олександрович. На 

звернення голови Громадської ради при МОН Андрєєва Микити Андрійовича 

про  членство в Громадській раді при МОН, Терепищий Сергій 

Олександрович зазначив, що у зв’язку з зайнятістю за основним місцем 

роботи, він відмовляється від членства. 



        Наступними за списком претендентів є: 

- Гальченко М. С. 

- Кірюхіна О. О.  

- Медведєв Г. А.  

        Андрєєв Микита Андрійович запропонував надати по 2 хв кожному з 

претендентів, щоб розповісти свою мотивацію бути членом Громадської ради 

при МОН. 

        Кірюхіна О. О. розповіла як вона бачить свою участь в Громадській раді 

при МОН.  

        Гальченко М. С.  розповів як він бачить свою участь в Громадській раді 

при МОН. 

        Андрєєв Микита Андрійович попросив, з метою таємного голосування, 

претендентів в члени Громадської ради при МОН вийти з приміщенні зали 

засідання колегії МОН. 

        Топол Вікторія Володимирівна попросила Андрєєва Микиту 

Андрійовича прочитати інформацію про Медведєва Г А, у зв’язку з тим, що 

Медведєв не прийшов на засідання. 

        Андрєєв Микита Андрійович прочитав інформацію, яку йому надав 

Медведєв Г. А. та оголосив рейтингове голосування за кандидатів. 

Рейтингове голосування: 

1. Кірюхіна – 5  

2. Гальченко – 20 

3. Медведєв – 1  

        Рішення: 

        Гальченка Максима Сергійовича включити до складу членів Громадської 

ради при Міністерстві освіти і науки України. 

 



        12. Про  призначення на посаду першого заступника Голови Громадської 

ради при МОН 

        Андрєєв Микита Андрійович запропонував призначити на посаду 

першого заступника Голови Громадської ради при МОН  Сісецьку Вікторію 

Ігорівну.  

        Більше пропозицій не було.  

        Сісецька Вікторія Ігорівна оголосила, що вона не проти такої пропозиції. 

        Колобов Андрій Андрійович запитав Сісецьку Вікторія Ігорівну, чи вона 

підтримує програму «Ерасмус»» в Україні. 

        Сісецька Вікторія Ігорівна зазначила, що підтримує. 

        Андрєєв Микита Андрійович виніс на голосування призначити на посаду 

першого заступника Голови Громадської ради при МОН  Сісецьку Вікторію 

Ігорівну. 

        Голосування:  

«за» - 20, «проти» - 0, «утримались» - 0, «не голосували» - 2. 

        Рішення: 

        Призначити на посаду першого заступника Голови Громадської ради при 

МОН  Сісецьку Вікторію Ігорівну. 

 

        13. Різне  

        Усатенко Галина Олегівна запропонувала звернутися до Міністерства 

освіти і науки з проханням надати роз’яснення щодо необхідності 

виокремлення спеціальності «Кібербезпека», оскільки таке питання ініціює 

Держспецзв’язок. 

        Андрєєв Микита Андрійович виніс на голосування пропозицію Усатенко 

Галини Олегівни. 

        Голосування:  

«за» - 20, «проти» - 0, «утримались» - 0, «не голосували» - 2. 



        Рішення: 

        Звернутися до Міністерства освіти і науки України за роз’ясненням щодо 

необхідності виокремлення спеціальності «Кібербезпека» 

        Колобов Андрій Андрійович виніс пропозицію надіслати запит до 

Міністерства освіти і науки України щодо того, чому Україна досі не є 

повноправним учасником програми «Ерасмус». 

        Топол Вікторія Володимирівна зазначила, що цей проект вже офіційно 

був ратифікований в Україні. 

        Колобов Андрій Андрійович зазначив, що йдеться про повноправне 

членство.  

        Андрєєв Микита Андрійович виніс на голосування це питання. 

Голосування:  

«за» - 20, «проти» - 0, «утримались» - 0, «не голосували» - 2. 

Рішення: 

Звернутися до Міністерства освіти і науки України за роз’ясненням, 

чому Україна досі не є повноправним членом програми «Ерасмус». 

 

        Андрєєв Микита Андрійович виніс на голосування питання про те, що усі 

члени Громадської ради при МОН, котрі не відвідували засідання 2 рази 

підряд, згідно з положенням, можуть бути виключеними з числа члені 

Громадської ради при МОН на наступному засіданні. 

Голосування:  

«за» - 20, «проти» - 0, «утримались» - 0, «не голосували» - 2. 

Рішення: 

Повідомити членів про їх можливе виключення зі складу на 

наступному засіданні. 



 

        Андрєєв Микита Андрійович запропонував затвердити дату 31 грудня 

2018 року як  дедлайн  для комітетів щодо надання звітів про виконання 

плану роботи комітетів за 2018 рік, а також надання планів роботи комітетів 

на 2019 рік. Також він зазначив, що, згідно положення, керівники комітетів 

несуть персональну відповідальність за вчасне надання звітів та планів, в 

іншому випадку, він, як голова, згідно положення, зобов’язаний ініціювати 

зняття з посад керівників відповідних комітетів. Виніс на голосування 

затвердження цієї дати як дедлайну. 

Голосування:  

«за» - 20, «проти» - 0, «утримались» - 0, «не голосували» - 2. 

Рішення: 

        Встановити 31 грудня 2018 року як крайній термінн для надання звітів 

про роботу комітетів за 2018 рік, а також планів роботи на 2019 рік. 

Голова Громадської ради при МОН, Андрєєв Микита Андрійович, закрив 

засідання. 

 

 

Голова Громадської ради                     М. А. Андрєєв 

 

Секретар Громадської ради                       В. Б. Іванчук  


